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[Text]
means, as well as through electronic data processing, 
microfilming and other means or devices, and by develop
ing and supporting research generally in jurimetrics in 
Canada. The Council has as its members representatives of 
the federal and provincial governments, law societies, law 
schools and law libraries. The Council, whose first presi
dent is Mr. Gordon F. Henderson, Q.C., is now in operation 
and is currently seeking a general manager to direct its 
programs.

• 2030
It is expected that the funds for the operation of the 

Council would be provided by the governments and organ
izations represented by its membership. For its part the 
Department of Justice strongly supports the objectives of 
the council and proposes to contribute up to a maximum of 
$500,000 for its operation during the fiscal year 1974-75.

The Commissioners on Uniformity of Legislation in 
Canada, a forum of lawyers appointed by governments in 
Canada and representative of federal, provincial and terri
torial government legal services, private practice and law 
schools, has as its primary objective the promotion of 
uniformity of legislation in Canada. The Commissioners 
on Uniformity have had no funds to sponsor research and 
to an increasing extent this has placed a serious limitation 
on the quality and quantity of background research that is 
required if the commissioners are to continue to meet the 
increasing demands that are being made on them. In an 
effort to facilitate the important work of the commission
ers it is proposed to provide the commissioners with an 
annual grant of $25,000, specifically for research purposes.

I only have a couple of brief comments on the courts, Mr. 
Chairman. The Federal Court which was established in 
June 1971 has had a very rapidly increasing work load and 
as a result in the amendments to the federal court act last 
year an additional 4 judges were provided for making a 
total of 16. It has also been necessary to increase quite 
considerably the staff of the court. Among the judicial 
vacancies existing in Canada there are two still on the 
appellate level, but those on the trial division are all filled 
at this point in time.

I hope to be able to place before Parliament very shortly 
the report of the Tax Review Board for the end of the last 
year and it will show the continuing progress being made 
or which was made by that board in bringing itself virtual
ly to a current basis in disposing of taxpayer’s matters 
before it. That is my statement.

The Chairman: Thank you, Mr. Lang.

Are there any honourable members who have questions? 
Mr. Fairweather.

Mr. Fairweather: I presume the Committee will want to 
accept the proposal of the Minister in the first paragraph 
about the Law Reform Commission’s having a separate— 
because Mr. Atkey wanted me to . ..

I wonder, Mr. Chairman, whether the Minister could say 
how many of the judges have taken advantage of the 
change in the Judges Act, I have forgotten the terms.

[Interpretation]
moyens classiques et au moyen du traitement électronique 
des données, des microfilms et d’autres systèmes ou dispo
sitifs et il participera ou donnera son appui financier, en 
général, à la recherche en jurimétrie au Canada. Le Con
seil comprendra des représentants du gouvernement fédé
ral et des gouvernements provinciaux, des barreaux, des 
facultés de droit et des bibliothèques de droit. Le Conseil, 
dont le premier président est M. Gordon F. Henderson, c.r., 
est actuellement à la recherche d’un directeur général pour 
administrer ses programmes.

On s’attend que les gouvernements et les organisations 
représentés au sein du Conseil fourniront les fonds néces
saires à son fonctionnement. Pour sa part, le ministère de 
la Justice accorde un soutien sans réserve aux objectifs du 
Conseil et se propose de verser au cours de l’année finan
cière 1974-1975 une contribution pouvant aller jusqu’à 
$500,000.00.

Les Commissaires à l’uniformisation des lois canadien
nes sont des juristes nommés par les différents niveaux de 
gouvernement au Canada qui représentent les services 
juridiques des gouvernements fédéral, provinciaux et terri
toriaux, les praticiens et les facultés de droit; ils ont pour 
principal objectif d’encourager l’uniformisation des lois 
canadiennes. Les Commissaires ne disposent pas de fonds 
pour promouvoir la recherche et, dans une grande mesure, 
cela limite sérieusement la qualité et l’importance des 
recherches nécessaires pour que les commissaires puissent 
continuer à s’acquitter de la tâche de plus en plus lourde 
qui leur échoit. Afin de faciliter cette tâche, on propose de 
leur accorder une subvention annuelle de $25,000.00 expres
sément destinée au financement de travaux de recherche.

Je n’aurai que quelques remarques à faire au sujet des 
tribunaux, monsieur le président. La cour fédérale, qui fut 
créée en juin 1971, a vu son volume de travail augmenter 
très rapidement, et, à la suite des modifications apportés à 
sa loi organique, le nombre de ses juges a été augmenté, 
pour atteindre un total de seize. Il a également été néces
saire d’augmenter considérablement son personnel de sou
tien. En ce qui concerne les postes restant à combler dans 
notre régime judiciaire, je dois dire qu’il en reste deux au 
niveau d’appel; en ce qui concerne la division de première 
instance, tous les postes sont présentement comblés.

J’espère pouvoir présenter sous peu au Parlement le 
rapport de la Commission de révision de l’impôt pour la fin 
de l’année fiscale, qui montrera les progrès qui ont été 
réalisés, ou qui sont en cours de l’être, pour permettre à la 
Commission d’être virtuellement à jour en matière fiscale. 
C’est tout ce que j’avais à dire.

Le président: Merci, monsieur Lang.

Les membres du Comité ont-ils des questions? Monsieur 
Fairweather.

M. Fairweather: Je suppose que le Comité voudra accep
ter la proposition qu’a faite le ministre dans le premier 
paragraphe de sa déclaration, au sujet de la Commission de 
réforme du droit, à savoir qu’elle devrait être . . . car M. 
Atkey voulait que je .. .

Monsieur le président, peut-être le ministre pourrait-il 
nous dire combien de juges se sont prévalus des modifica
tions apportées à la Loi sur les juges?


